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Dnia 29.11.2024r. 

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 

Sesja 

 

Protokół Nr 8/2024 

 

VIII Sesja Rady Miejskiej odbyła się w dniu 27 listopada 2024. 

Miejsce posiedzenia: sala uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1. 

Obrady rozpoczęto 27 listopada 2024 o godz. 13:30, a zakończono o godz. 14:43 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Behan     - Przewodniczący Rady Miejskiej  

2. Sylwia Dajczer-Gałczyńska 

3. Zdzisław Druciak 

4. Bogusław Frącek     - Wice-Przewodniczący Rady Miejskiej  

5. Konrad Kałwak 

6. Beata Kłossowska-Tyszka 

7. Magdalena Lichwa 

8. Ewa  Miś-Krzemińska  

9. Karolina Popiel  

10. Jerzy Pulit      - Wice-Przewodniczący Rady Miejskiej 

11. Joanna Sosnowska 

12. Janusz Staniocha 

13. Jarosław Ubik 

14. Regina Wałęsa 

15. Piotr Wróbel 

  

Radni nieobecni: 

1. Karolina Popiel  

 

W posiedzeniu wzięli udział również: 

1. Tomasz Kiliński     - Burmistrz Miasta Nowa Ruda   

2. Marzena Wolińska     - Zastępca Burmistrza Nowa Ruda 

3. Sebastian Dominiak      - Skarbnik Miasta Nowa Ruda 

4. Krzysztof Michalak    - Radca Prawny 

5. Mariusz Fleszar     - Sekretarz Miasta Nowa Ruda  

6. Justyna Jaster      - Pracownik WOŚ 

7. Przemysław Herter     - Naczelnik WR 

8. Barbara Postrach     - Naczelnik WSO 

9. Agnieszka Goryluk     - Naczelnik WI  

10. Janusz Król     - Pracownik WI  

11. Mirosław Kalitowski   - Komendant Straży Miejskiej    

12. Grzegorz Niedziela     - Prezes NTBS  

13. Grzegorz Kuzak     - Prezes NUK 

14. Mariusz Małek     - Prezes ZWiK  

15. Wojciech kołodziej     - prezes CTS 
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16. Agata Pilarska     - Dyrektor MOK   

17. Krzysztof Czajka    - Rzecznik prasowy 

18. Jarosław Przybył      - Dyrektor Miejskiego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 

Nr 2 

19. Urszula Kamińczak – Podgórna   - Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2  

20. Media  

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan – otworzył 8 sesję Rady Miejskiej. 

Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych decyzji. (zał. Nr 1 – lista). 

  

3. Porządek obrad sesji. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi 

bądź zapytania do proponowanego porządku obrad.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku 

obrad sesji projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z Państwowym 

Gospodarstwem Wodnym Wody Polskie w pkt 6 ppkt k) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy ktoś jeszcze 

zgłasza jakieś propozycje związane z proponowanym porządkiem obrad. Wobec braku głosów poddał pod 

głosowanie wniosek Burmistrza.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumień z Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody Polskie w pkt 6 ppkt k) 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka , 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr 

Wróbel 

NIEOBECNI (3) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

  

Głosowano w sprawie: 
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przyjęcia Porządku obrad sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka , 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr 

Wróbel 

NIEOBECNI (3) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 12 głosami „za” przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Porządek obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej. 

5.Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 23 października 2024 r. 

do dnia 18 listopada 2024 r. 

 

* zaproszeni goście: Pan Władysław Trojanowski 

 

6. Podjęcie uchwał : 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

- w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym 

na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat  w trybie bezprzetargowym 

na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

- w sprawie powierzenia spółce komunalnej Noworudzkie Usługi Komunalne Sp. z ograniczoną 

odpowiedzialnością zadań własnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

- w sprawie zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowo – 

kanalizacyjnych dla Gminy Miejskiej w Nowej Rudzie na lata 2024 – 2027 

- w sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2025 roku 

- w sprawie zamiaru likwidacji  Filii  Szkoły Podstawowej nr 2 im. Janusza Korczaka    w Nowej Rudzie   

- w sprawie zamiaru likwidacji  Przedszkola Miejskiego  nr 2  Mini w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 

2  w Nowej Rudzie   

- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody 

Polskie 

7. Interpelacje radnych. 

8. Zapytania radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z VII 
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Sesji Rady Miejskiej. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka , 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr 

Wróbel 

NIEOBECNI (3) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag protokół z VII sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. 

  

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 23 października 

2024 r. do dnia 18 listopada 2024 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie Sprawozdania 

Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 23 października 2024 

r. do dnia 18 listopada 2024 r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod 

głosowanie. 

  

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 23 października 2024 r. 

do dnia 18 listopada 2024 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka , 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr 

Wróbel 

NIEOBECNI (3) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w 

okresie od dnia 23 października 2024 r. do dnia 18 listopada 2024 r. 

 

* zaproszeni goście: Pan Władysław Trojanowski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – odczytał treść aktu Nadania. Cyt.: „Zarządzeniem 

Burmistrza Miasta Nowa Ruda Nr 222/2024 z dnia 20 listopada 2024 r. Za działania na rzecz wspólnoty 
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samorządowej Miasta Nowa Ruda, w tym za zasługi w sferze kulturowej związanej z popularyzacją kina, 

promocją Miasta Nowa Ruda w szczególności za: wieloletnią pracę na rzecz edukacji filmowej i 

podtrzymywania lokalnych tradycji kinowych,  pielęgnowanie tradycyjnych technik kinotechnicznych 

poprzez obsługę analogowych projektorów, oraz jednoczesne wdrażanie nowoczesnych technologii 

cyfrowych oraz nieustanne zaangażowanie w promocję kultury filmowej oraz udział w wydarzeniach 

organizowanych przez Miejski Ośrodek Kultury w Nowej Rudzie w dowód szczególnego uznania nadano 

Panu Władysławowi Trojanowskiemu Tytuł Zasłużony dla Miasta Nowa Ruda.”  Pan Trojanowski nie mógł 

uczestniczyć w dzisiejszych obradach sesji rady miejskiej, ale w jego imieniu odbierze ten zaszczytny tytuł 

Pani Agata Pilarska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury  w Nowej Rudzie.   

 

Pani Agata Pilarska – przekazała pisemne podziękowania od Pana Władysława Trojanowskiego cyt.: „ 

Panie Burmistrzu, Wysoka Rado bardzo dziękuję za uhonorowanie mnie tytułem Zasłużonego obywatela dla 

miasta Nowa Ruda. Jest to dla mnie wielki zaszczyt. Dziękuje Dyrekcji Miejskiego Ośrodka Kultury w Nowej 

Rudzie, koleżankom i kolegom z pracy i wszystkim, którzy obdarzyli mnie dużym zaufaniem. Praca społeczna 

zawsze dawała mi dużo satysfakcji i wszystkim za to bardzo dziękuje.” 

 

6. Podjęcie uchwał : 

 a)  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta – przedstawił, że W związku z art. 231 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych konieczne jest, dokonanie zmian w treści załącznika: 

1. nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez 

wprowadzenie zmian będących następstwem: 

1. Dostosowania wartości w kolumnie roku 2024 do wprowadzanych zmian w budżecie na 

rok 2024 zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień 27 listopada 2024 r. 

2. Zmniejszenie przychodów o kwotę 50 000,00 zł, wynikających z planowanej pożyczki 

z NFOŚiGW na zadanie pn. Rozwój zrównoważonego transportu zbiorowego na terenie 

Gminy Miejskiej Nowa Ruda poprzez zakup dwóch autobusów elektrycznych wraz 

z infrastrukturą do ładowania. Całkowita kwota pożyczki nie uległa zmianie i zgodnie 

z umową wynosi 1 000 000,00 zł, lecz przekazanie 5% w/w kwoty nastąpi w roku 2025. 

2. nr 2 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, zmienia się plan 

wydatków w związku z wprowadzeniem nowego przedsięwzięcia, pn.: 

1. Sporządzenie projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. 

Góra Anny, Spacerowa i Sudecka w Nowej Rudzie. 

2. Sporządzenie projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu 

ulic Jasnej i Zagórze w Nowej Rudzie. 

3. Sporządzenie projektu zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 

4. Sporządzenie projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupeckiej w Nowej Rudzie. 

5. Zagospodarowanie centrum miasta Nowa Ruda w ramach Polsko-Szwajcarskiego 

Programu Rozwoju Miast. 

3. nr 3 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez 

zaktualizowanie objaśnień wynikających z wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2024 według 

stanu na dzień 27 listopada 2024 r. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka , 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr 

Wróbel 

NIEOBECNI (3) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 64/VIII/2024 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

  

 b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

 

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta – przedłożył: 
1.Dokonuje się zwiększenia dochodów i wydatków na kwotę 394 122,46 zł, w tym: 

1) 12 000,00 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.554.2024.MS z dnia 

18.11.2024 r., oraz FB-BP.3111.488.2024.MS z dnia 15.11.2024 r.,- tytułem wypłaty zasiłków celowych, 

dla rodzin lub osób poszkodowanych w wyniku powodzi we wrześniu 2024 roku. 

2) 68 000,00 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.507.2024.ABł z dnia 

13.11.2024 r., z przeznaczeniem na dofinansowanie bieżącej działalności środowiskowych domów 

samopomocy zgodnie z ustawą o pomocy społecznej. 

3) 2 000,00 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.559.2024.MS z dnia 

19.11.2024 r., przeznaczone na wypłaty jednorazowych zasiłków powodziowych. 

4) 19 555,20 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.314.2024.ABł z dnia 

14.11.2024 r., przeznaczone na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

5) 5 389,00 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.269.2024.ABł z dnia 

14.11.2024 r., przeznaczone na dofinansowanie wynagrodzeń pracowników jednostek organizacyjnych 

pomocy społecznej. 

6) 100 000,00 zł – w związku z przyznaniem dotacji celowej pochodzącej z budżetu Województwa 

Dolnośląskiego na usuwanie skutków powodzi. 

7) 187 178,26 zł – w związku z wprowadzeniem do budżetu dochodów, które zostały wykonane, a nie były 

planowane, z przeznaczeniem na: 

a) 93 109,26 zł – zakup usług w zakresie gospodarki mieszkaniowej. 

b) 68 959,00 zł – zakup usług w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi. 

c) 25 110,00 zł – wydatki związane z wykorzystaniem dochodów pochodzących z opłat i kar za korzystanie 

ze środowiska. 

 

2. Dokonuje się zmniejszenia dochodów i wydatków na kwotę 3 534 117,00 zł. 

1) 213 867,00 zł, dotyczące inwestycji „Rozwój zrównoważonego transportu zbiorowego na terenie Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda poprzez zakup dwóch autobusów elektrycznych wraz z infrastrukturą do ładowania”. 



 

8 Sesja Rady Miejskiej          Strona 7 z 19 

 

2) 3 320 867,00 zł, dotyczące inwestycji „Modernizacja infrastruktury drogowej w Gminie Miejskiej Nowa 

Ruda” zadanie będzie realizowane finansowo w roku 2025. 

 

3. Dokonuje się przeniesienia wydatków na łączną kwotę 604 659,60 zł, zgodnie z pkt. 3 uzasadnienia. 

 

4.Zmniejsza się przychody i wydatki na kwotę 50 000,00 zł. 

1) 50 000 zł – przychody z pożyczki udzielonej z NWOŚIGW. Umowa pożyczki została zawarta na kwotę 

1 000 000 zł, która zostanie wypłacona w 2 transzach pierwsza na kwotę 950 000 zł, druga w wysokości 

50 000 zł po całkowitym rozliczeniu zadania co nastąpi w roku 2025. 

2) 50 000 zł – oszczędności wynikające z realizacji zadania pn. Nasz region rowerowy II sfinansują w roku 

2024 wydatki poniesione na zadanie Rozwój zrównoważonego transportu zbiorowego na terenie Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda poprzez zakup dwóch autobusów elektrycznych wraz z infrastrukturą do ładowania. 

 

5.Dokonuje się zmiany załącznika nr 3,6,7 i 8 do budżetu miasta na rok 2024. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka , 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr 

Wróbel 

NIEOBECNI (3) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 65/ VIII/2024 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

 

Radna Sylwia Dajczer -Gałczyńska - przybyła na obrady sesji.  

 

 c) w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

 
Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta – Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym oraz ustawą o 

podatkach i opłatach lokalnych rada gminy posiada upoważnienie do określania rocznych stawek podatku 

od środków transportowych, obowiązujących na terenie danej gminy, z tym, że stawki te nie mogą 

przekroczyć maksymalnych stawek tych podatków określonych w art. 10 ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych oraz stawek minimalnych określonych w załącznikach 1-3 do ustawy, zgodnie z corocznym 

obwieszczeniem Ministra Finansów w sprawie stawek minimalnych podatku od środków transportowych 

obowiązujących w 2025 roku. Dochody uzyskiwane z tytułu podatków i opłat lokalnych stanowią dochód  

własny budżetu gminy, który przeznaczony jest na realizację jej zadań własnych. Podjęcie uchwały jest 
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zasadne, ponieważ górne granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych zgodnie z obwieszczeniem 

Ministra Finansów w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2025 

uległy podwyższeniu  w stosunku do obowiązujących w 2024 roku. W związku z coroczną zmianą górnych 

granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych, oraz stawek minimalnych podatku od środków 

transportowych, uzasadnione jest urealnienie obowiązujących na terenie miasta Nowa Ruda stawek podatku 

od środków transportowych tak, aby z jednej strony zabezpieczyć wpływy do budżetu miasta, które 

umożliwią realizację jej ustalonych przepisami prawnymi zadań własnych, a z drugiej strony mieć na 

względzie interes społeczności lokalnej i dostosowanie obowiązujących stawek podatku od środków 

transportowych do stawek określonych w Obwieszczeniach Ministra Finansów. 

 Biorąc pod uwagę powyższe podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka , 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr 

Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Sylwia Dajczer-Gałczyńska 

NIEOBECNI (2) 

Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

edit błąd:  radna Sylwia Dajczer – Gałczyńska była „za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie stawek 

podatku od środków transportowych 

 

Uchwała nr 66/VIII/2024 

w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

  

 d) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie 

bezprzetargowym na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

  

Pani Marzena Wolińska - Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda - Uchwała nr 102/XIII/03 Rady Miejskiej 

w Nowej Rudzie z dnia 26 listopada 2003 roku w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż trzy lata, reguluje między 

innymi kwestie wydzierżawiania nieruchomości, w tym nieruchomości rolnych na okres dłuższy niż 3 lata, 

jednak w drodze przetargu. W pozostałych sytuacjach, zawarcie umowy dzierżawy na czas określony, 

dłuższy niż 3 lata musi być poprzedzone zgodą Rady Miasta wyrażoną w uchwale. Pan, który jest 

dzierżawcą od Gminy Miejskiej Nowa Ruda gruntów rolnych o powierzchni 5,3195 ha w obrębie miasta 

Nowa Ruda, wystąpił z wnioskiem o przedłużenie zawartej w dniu 19 listopada 2014 roku umowy 

dzierżawy na okres 10 lat, ponieważ korzysta z preferencyjnych kredytów dla rolników na cele związane z 

modernizacją i rozbudową gospodarstw rolnych. Zgodnie z § 2 ust.1 Rozporządzenia Rady Ministrów z 
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dnia 22 stycznia 2009 r. w sprawie realizacji niektórych zadań Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa (Dz.U. Nr 22, poz. 121 ze zm.) - Agencja może udzielać preferencyjnych kredytów na realizację 

inwestycji w gospodarstwach rolnych. Kredyty te przeznaczone są na remonty, odbudowę zniszczonych 

budynków, na zakup maszyn rolniczych, jak i na zakup środków niezbędnych do produkcji rolnej.  

Rolnik może ubiegać się też o taki kredyt dla nieruchomości wydzierżawianych, jednak umowa dzierżawy 

musi być zawarta na okres od 5 do 10 lat. Wnioskowane do wydzierżawienia działki częściowo objęte są 

Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego i znajdują się w przeważającej części użytkowania 

rolniczego oraz w nieznacznym fragmencie jako teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i dróg 

publicznych. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym 

na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 67/VIII/2024 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie 

bezprzetargowym na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

 e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres  do 10 lat w trybie 

bezprzetargowym na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

Pani Marzena Wolińska - Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda - Uchwała nr 102/XIII/03 Rady Miejskiej 

w Nowej Rudzie z dnia 26 listopada 2003 roku w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż trzy lata, reguluje między 

innymi kwestie wydzierżawiania nieruchomości, w tym nieruchomości rolnych na okres dłuższy niż 3 lata, 

jednak w drodze przetargu. W pozostałych sytuacjach, zawarcie umowy dzierżawy na czas określony, 

dłuższy niż 3 lata musi być poprzedzone zgodą Rady Miasta wyrażoną w uchwale. 

 

Noworudzkie Usługi Komunalne Spółka z o. o. z siedzibą w Nowej Rudzie wystąpiły z wnioskiem o 

rozwiązanie umowy dzierżawy zawartej w dniu 13 kwietnia 2022 roku, w przedmiocie dzierżawy mienia 

komunalnego oraz ponowne zawarcie umowy dzierżawy w formie aktu notarialnego na przedmiotowe 

działki będące własnością Gminy Miejskiej Nowa Ruda o łącznej powierzchni 3,4400 ha. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres  do 10 lat w trybie bezprzetargowym 

na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 68 VIII//2024 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres  do 10 lat w trybie 

bezprzetargowym na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

 

 f) w sprawie powierzenia spółce komunalnej Noworudzkie Usługi Komunalne Sp. z ograniczoną 

odpowiedzialnością zadań własnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

Pani Marzena Wolińska - Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda - Zgodnie z art. 7 ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku o samorządzie gminnym zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych 

gminy. W szczególności zadania własne jednostki samorządu terytorialnego obejmują, m.in. sprawy 

gminnych dróg, ulic, utrzymania czystości i porządku oraz zieleni gminnej. Art.9 ust. 1 ustawy o 

samorządzie gminnym stanowi, że w celu wykonywania zadań gmina może tworzyć jednostki 

organizacyjne, a także zawierać umowy z innymi podmiotami, w tym z organizacjami pozarządowymi, 

natomiast ustawa z dnia 20 grudnia 1996 roku o gospodarce komunalnej w art. 2 mówi, że gospodarka 

komunalna może być prowadzona przez jednostki samorządu terytorialnego w szczególności w formach 

samorządowego zakładu budżetowego lub spółek prawa handlowego. Delegacja art. 4 ust.1 pkt. 1 ustawy o 

gospodarce komunalnej upoważnia organy stanowiące jednostki samorządu terytorialnego do wyboru 

sposobu prowadzenia i form gospodarki komunalnej. Zakres zadań powierzonych spółce komunalnej w 

niniejszej uchwale, obejmuje zadania własne gminy, które realizowane będą w celu zaspokojenia potrzeb 

zbiorowych mieszkańców z w/w zakresu na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 

 

Spełnione zatem zostają wszystkie określone wyżej warunki, dopuszczające pominięcie Ustawy prawa 

zamówień publicznych przy powierzeniu do realizacji zadań własnych gminy, Szczegółowy zakres 

powierzonych zadań oraz zasady wzajemnych rozliczeń finansowych zostaną określone w Porozumieniach 

zawartych ze Spółką w celu wykonania niniejszej uchwały. Biorąc pod uwagę powyższe regulacje prawne, 

uzasadnione jest podjęcie uchwały doprecyzowującej kwestię powierzenia zadań własnych Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda z zakresu gospodarki komunalnej, własnej spółce , tj. – Noworudzkie Usługi 

Komunalne Spółka z Ograniczoną Odpowiedzialnością. Do tego projektu chciała zgłosić autopoprawkę. Jej 

treść przedstawi Mecenas Krzysztof Michalak.  
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Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – w imieniu Pana Burmistrza chciałby zgłosić autopoprawkę, 

która ma charakter techniczny i polega na zmianie sposobu określenia okresu powierzenia tych zadań z 

miesięcy na lata i proponuje aby paragraf 1 ustęp 3 brzmiał:  „Powierzenie realizacji zadań, następuje na 

czas określony, to jest 10 lat”  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha - Komisja Porządku 

Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie powierzenia spółce komunalnej Noworudzkie Usługi Komunalne Sp. z ograniczoną 

odpowiedzialnością zadań własnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda wraz z autopoprawką Burmistrza 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 69/VIII/2024 

w sprawie powierzenia spółce komunalnej Noworudzkie Usługi Komunalne Sp. z ograniczoną 

odpowiedzialnością zadań własnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

 g) w sprawie zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowo – 

kanalizacyjnych dla Gminy Miejskiej w Nowej Rudzie na lata 2024 – 2027 

  
Pan Mariusz Małek – Prezes ZWiK - Zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków, Zakład Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Nowej Rudzie zobowiązany jest 

zapewnić modernizację i budowę urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w jego 

posiadaniu. Na podstawie art. 21 ust. 1-3 ww. ustawy, Zakład Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o. w Nowej 

Rudzie opracował plan modernizacji i rozwoju urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2024-

2027. Określa on w szczególności: 

1. planowany zakres usług wodociągowo – kanalizacyjnych, 

2. przedsięwzięcia rozwojowo – modernizacyjne w poszczególnych latach, 

3. przedsięwzięcia racjonalizujące zużycie wody oraz wprowadzenie ścieków do odbiornika, 

4. nakłady inwestycyjne w poszczególnych latach, 

5. sposób finansowanie planowanych inwestycji. 

 

W trybie art. 21 ust. 4a ustawy z dnia 7 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 757), Burmistrz Miasta Nowej Rudy przekazał plan do 
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zaopiniowania dyrektorowi regionalnego zarządu gospodarki wodnej Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie , Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej we Wrocławiu. Dnia 30 października 

2024 roku opinia wpłynęła do tut. Urzędu, pismo nr V.RZT.76.63.2024 z dnia 28 października 2024 roku. 

Zadania objęte wieloletnim planem inwestycji są zgodne z kierunkami rozwoju określonymi w studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Nowa Ruda i miejscowych planach 

zagospodarowania przestrzennego. Biorąc pod uwagę powyższe, podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha - Komisja Porządku 

Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowo – 

kanalizacyjnych dla Gminy Miejskiej w Nowej Rudzie na lata 2024 – 2027 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 70/VIII/2024 

w sprawie zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowo – 

kanalizacyjnych dla Gminy Miejskiej w Nowej Rudzie na lata 2024 – 2027 

  

 h) w sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2025 roku 

  

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału IS - Stosownie do art. 5 a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie Rada Miejska w Nowej Rudzie zobligowana jest 

corocznie do podjęcia uchwały w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na kolejny 

rok budżetowy. Rada Miejska w Nowej Rudzie stoi na stanowisku, że dobre funkcjonowanie organizacji 

pozarządowych sprzyja tworzeniu więzi społecznej i budowaniu społeczeństwa obywatelskiego. 

Efektywniej zaspakajane są potrzeby wspólnot lokalnych oraz następuje odciążenie sektora publicznego w 

realizacji zadań publicznych. Obszary współpracy zostały zidentyfikowane na podstawie zadań publicznych 

realizowanych w latach ubiegłych. Przyjmując niniejszą uchwałę, jako wyraz polityki władz wobec 

organizacji pozarządowych, Rada Miejska ma na uwadze zapewnienie organizacjom pozarządowym na 

terenie Nowej Rudy, lepszych warunków funkcjonowania oraz wspieranie ich inicjatyw i działań. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer - Gałczyńska - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2025 roku 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 71/VIII/2024 

w sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2025 roku 

  

 i) w sprawie zamiaru likwidacji  Filii  Szkoły Podstawowej nr 2 im. Janusza Korczaka    w Nowej Rudzie 

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału IS – Zmiana lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych Filii 

Szkoły Podstawowej nr 2 w Nowej Rudzie funkcjonującej od 2017 roku, poprzez likwidację siedziby szkoły 

w budynkach przy ul. Srebrnej 11 (bud. dydaktyczny) i ul. Srebrnej 20 ( sala gimnastyczna) , prowadzona 

jest zgodnie z art. z art. 89 ust. 1 ustawy Prawo oświatowe, a więc procedura jej dokonania wynika 

odpowiednio z przepisów powyższej ustawy. Szkoła prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego 

może zostać zlikwidowana z końcem roku szkolnego przez organ prowadzący szkołę. Organ prowadzący 

zobligowany jest, co najmniej na 6 miesięcy przed terminem planowanej likwidacji, zawiadomić o tym 

zamiarze rodziców uczniów, właściwego kuratora oświaty oraz organ wykonawczy jednostki samorządu 

terytorialnego właściwy do prowadzenia szkół danego typu. Procedura likwidacji z dniem 31 sierpnia 2025 

r. Filii Szkoły Podstawowej nr 2 im. Janusza Korczaka w Nowej Rudzie, rozpoczyna się od podjęcia 

uchwały intencyjnej, wyrażającej wymieniony wyżej zamiar. Uchwała ta jednocześnie upoważnia 

Burmistrza Miasta Nowa Ruda,  do dalszego postępowania przewidzianego w art. 89 ust. 1 ustawy Prawo 

oświatowe. Wobec powyższego, zawiadomienie o zamiarze likwidacji Filii Szkoły Podstawowej nr 2 im. 

Janusza Korczaka w Nowej Rudzie podmiotów wymienionych powyżej, nastąpi na podstawie niniejszej 

uchwały w nieprzekraczalnym terminie do końca lutego 2025 r. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru 

likwidacji Filii Szkoły Podstawowej  nr 2 im. Janusza Korczaka w Nowej Rudzie, polegającego na zmianie 

lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wynika z konieczności dostosowania sieci szkół położonych 

na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda do realnych potrzeb.  Należy dodać, że po zmianie baza lokalowa 

SP 2 składać się będzie z 3 budynków usytuowanych przy ul. M. Kopernika 4 – 6 w Nowej Rudzie 

pozwalających pomieścić wszystkie  dzieci  uczęszczające do szkoły podstawowej o strukturze 

organizacyjnej obejmującej klasy I-VIII.  Budynki przy ul. Srebrnej 11 i 20  są obiektami starymi ( rok 

budowy ok 1900 ) niedostosowanymi do obecnych standardów edukacyjnych. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer - Gałczyńska – po burzliwych obradach 

dwóch komisji w tym temacie, Komisji Spraw Społecznych wraz z Komisją Gospodarczo – Budżetową, 

Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel – Komisje procedowały nad dwoma 

projektami w sprawie likwidacji, bo zarówno w sprawie zamiaru likwidacji  Filii  Szkoły Podstawowej 

nr 2 im. Janusza Korczaka w Nowej Rudzie jak i w sprawie zamiaru likwidacji  Przedszkola 

Miejskiego  nr 2  Mini w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 2  w Nowej Rudzie. Z analizy 

przedstawionych danych wynika jednoznacznie, że w mieście Nowa Ruda nastąpił drastyczny spadek 

liczby uczniów, urodzeń co przedkłada się na ilość oddziałów klasowych oraz wydatki z ich prowadzeniem, 

bo koszty utrzymania infrastruktury rosną. Problem utrzymania infrastruktury może być związanym z 

decyzjami, z dalszym ograniczaniem ilości obiektów w mieście. Prognoza ilości urodzeń jednoznacznie 

pokazuje, że za kilka lat w naszych palcówkach oświatowych nie będzie tak jak jest dotychczas, że roczniki 

są 4 oddziałowe tylko tych oddziałów może będzie jeden na całą szkołę może dwa. W roku 2023 urodziło 

się 77 dzieci: 

- Centrum – 22,  

- Drogosławiu – 18,  

- Słupcu 37.  

Aktualna sytuacja w bieżącym roku za 10 miesięcy, na ten moment wynosi 57 dzieci, w Drogosławiu tylko 

12. Nawet nie ma pełnego oddziału. Dzieci jest coraz mniej a wydatki rosną. Wydatki są rzędu 33 mln, a 

subwencja nawet nie pokrywa 50 % tych kosztów.  Komisja Gospodarczo – Budżetowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer - Gałczyńska – podłącza się do słów Pana 

Przewodniczącego. Podziękowała za te konkluzje wypowiedziane, ponieważ były one wspólne. Chciała 

tylko dodać uwagę dotyczącą ilości urodzeń. Ta ilość nie oznacza, że dokładna taka liczba dzieci trafi do 

naszych placówek, a ma na to wpływ migracja. Daj Boże, że tych dzieci będzie więcej, ale może być też ich 

mniej.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Radna Regina Wałęsa – czy jest opracowany plan jak zabezpieczyć budynek na ul. Srebrnej tak, aby nie 

doszło do dewastacji mienia.  

 

Pan Tomasz Kiliński – na ten moment skłaniamy się w kierunku ewentualnej sprzedaży tej nieruchomości, 

ponieważ nie ma innego konkretnego na ten moment przeznaczenia dla tego budynku.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zamiaru likwidacji  Filii  Szkoły Podstawowej nr 2 im. Janusza Korczaka w Nowej Rudzie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Beata Kłossowska-

Tyszka , Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Konrad Kałwak 

NIEOBECNI (2) 
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Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 72/VIII/2024 

w sprawie zamiaru likwidacji  Filii  Szkoły Podstawowej nr 2 im. Janusza Korczaka    w Nowej 

Rudzie 

 

 j) w sprawie zamiaru likwidacji  Przedszkola Miejskiego  nr 2  Mini w Zespole Szkolno – Przedszkolnym 

nr 2  w Nowej Rudzie 

 

Radna Magdalena Lichwa – zadała pytanie co będzie z kadrą pedagogiczna i pozostałymi pracownikami?  

 

Pan Jarosław Przebył – chętnie odpowie na wszystkie pytania, ale może Pan Naczelnik przedstawi projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – poprosił naczelnika o przedstawienie projektu uchwały w sprawie 

zamiaru likwidacji  Przedszkola Miejskiego  nr 2  Mini w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 2  w Nowej 

Rudzie.  

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału IS – Likwidacja Przedszkola Miejskiego nr 2 Mini, prowadzona 

jest zgodnie z art. z art. 89 ust. 1 ustawy Prawo oświatowe, a więc procedura ta wynika odpowiednio z 

przepisów cytowanej ustawy. Przedszkole prowadzone przez jednostkę samorządu terytorialnego, może 

zostać zlikwidowane z końcem roku szkolnego przez organ prowadzący przedszkole. Organ prowadzący 

zobligowany jest, co najmniej na 6 miesięcy przed terminem planowanej likwidacji, zawiadomić o tym 

zamiarze rodziców uczniów, właściwego kuratora oświaty oraz organ wykonawczy jednostki samorządu 

terytorialnego właściwy do prowadzenia placówek danego typu.  Procedura likwidacji z dniem 31 sierpnia 

2025 r. Przedszkola Miejskiego nr 2 w Nowej Rudzie, rozpoczyna się od podjęcia uchwały intencyjnej, 

wyrażającej wymieniony wyżej zamiar. Uchwała ta jednocześnie upoważnia Burmistrza Miasta Nowa 

Ruda,  do dalszego postępowania przewidzianego w art. 89 ust. 1 ustawy Prawo oświatowe. Wobec 

powyższego, zawiadomienie o zamiarze likwidacji Przedszkola Miejskiego nr 2 w Nowej Rudzie 

podmiotów wymienionych powyżej, nastąpi na podstawie niniejszej uchwały w nieprzekraczalnym terminie 

do końca lutego 2025 r Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Przedszkola Miejskiego nr 2 w 

Nowej Rudzie, polegającego na zaprzestaniu prowadzenia zajęć dydaktycznych i wychowawczo 

opiekuńczych, wynika z niedostosowania placówki do panujących obecnie standardów edukacyjnych..  

Należy zaznaczyć, że przedszkole mieści się w 2 lokalach mieszkalnych wynajmowanych od Spółdzielni 

Mieszkaniowej w Nowej Rudzie na parterze budynku os. XXX 14.  Gmina Miejska Nowa Ruda, zgodnie z 

Uchwałą Nr VI /28/90  Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 6 września 1990 r. przejęła prowadzenie 

szkół podstawowych jako zadanie własne od 1 stycznia 1991 r. Jednocześnie zgodnie z ustawą o 

samorządzie terytorialnym, przedszkola publiczne oraz oddziały „0” przy szkołach podstawowych 

funkcjonujące na terenie miasta, stały się obowiązkowym zadaniem własnym  gminy. 

W okresie wyżu demograficznego, przedszkole było niezbędnym elementem oświaty w mieście, ale w 

momencie gdy  dla przykładu w 2023 r. urodziło się tylko 77 dzieci zameldowanych w Nowej Rudzie, 

kwestią dyskusyjną, staje się utrzymywanie przez gminę przestarzałej i najdroższej placówki w mieście.  

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer - Gałczyńska – były to obrady burzliwe, tak 

jak wcześniej wspomniała po pierwsze demografia, po drugie infrastruktura w mieście przedszkoli 

publicznych i niepublicznych zapewniająca ulokowanie tych 15 dzieci, które będą mogły w tych 

przedszkolach być skutkuje pozytywną opinią przez Komisję Spraw Społecznych.  
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Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Chciał dodać jeszcze tylko do swojej wypowiedzi, że ten trend 

ograniczania placówek oświatowych nie dotyczy tylko Nowej Rudy z wyłączeniem dużych aglomeracji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – poprosił Dyrektora Zespołu Szkolno – Przedszkolnego o udzielenie 

odpowiedzi na zadane wcześniej pytanie radnej Magdaleny Lichwy.  

 

Pan Jarosław Przybył – pytanie padło czy kadra, która zostanie po ewentualnej likwidacji przedszkola 

będzie zaopiekowana. Zapewnia, że na chwilę obecną wg systemu w Zespole Szkolno – Przedszkolnym 

osobom, które pracują zostaną zapewnione warunki do dalszej pracy. Jeśli chodzi o kadrę administracyjną, 

a właściwie kadrę obsługi, jeśli chodzi o wychowawców, nauczycieli wychowania przedszkolnego struktura 

wiekowa i rozmowy wskazują na to, że problem się rozwiąże sam, bo jedna Pani przejdzie na emeryturę, 

dla jednej Pani znajdzie się miejsce w szkole podstawowej jeżeli wysoka rada podejmie taką uchwałę i 

przedszkole Mini ulegnie likwidacji. Nie ma zagrożenia tego typu, że któryś z pracowników nie znajdzie 

zatrudnienia w następnym roku szkolnym od września 2025 roku.  

 

Radna Regina wałęsa – chce się upewnić czy dla dzieci uczęszczających obecnie do przedszkola Mini w 

Miejskim Zespole Szkolno - Przedszkolnego Nr 2 jest zapewnione miejsce w innych przedszkolach na 

terenie miasta?  

 

Pan Leszek Wójcik – w uzasadnieniu w projekcie uchwały jest zapis, że dzieci 6 letnie mają obowiązek 

rocznego wychowania przedszkolnego i gmina musi zapewnić tym dzieciom prawo do tego wychowania. 

Natomiast dzieci 3, 4 i 5 letnie mają prawo do opieki przedszkolnej. Nie oznacza to jednak, że gmina musi 

to zrobić przez przedszkola publiczne. Tam jest to napisane dokładnie, że może to realizować również przez 

placówki niepubliczne. W tym przypadku jest to grupa dzieci 15 osobowa 3,4 latków. Są wolne miejsca w 

przedszkolach publicznych m. in. na ul. Kolejowej w Przedszkolu Publicznym nr 1 Plastuś. Natomiast 

pojemność przedszkoli niepublicznych w Słupcu gwarantuje to, że na pewno te dzieci będą mogły 

aplikować o to żeby się tam dostać i mają na to duże szanse. Wyprzedzając pytanie co do odpłatności to 

Państwo Polskie dało rodzicom 800 plus, podczas posiedzenia Komisji Spraw Społecznych została 

przekazana informacja, że czesne w przedszkolach niepublicznych wynosi od 300 do 400 zł . Kwota 800 

plus gwarantuje zapłacenie tej kwoty wraz z wyżywieniem.  

 

Radna Magdalena Lichwa – w imieniu radnych chce, żeby mieszkańcy o tym wiedzieli, że podejmują tą 

decyzje z wielkim bólem.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zamiaru likwidacji  Przedszkola Miejskiego  nr 2  Mini w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 

2  w Nowej Rudzie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Beata Kłossowska-

Tyszka , Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Konrad Kałwak 

NIEOBECNI (2) 

Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 73/VIII/2024 

w sprawie zamiaru likwidacji  Przedszkola Miejskiego  nr 2  Mini w Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym nr 2  w Nowej Rudzie 

 

 k) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody 

Polskie 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda - Cieki wodne na terenie miasta Nowej Rudy, pełnią 

istotną funkcję z uwagi na fakt, że są odbiornikami znacznej ilości wód pochodzących z terenu miasta Nowa 

Ruda i gminy wiejskiej Nowa Ruda. Powódź z września 2024 r. dokonała znacznych zniszczeń nabrzeży 

oraz stanu koryt cieków wodnych. Konieczne jest wyczyszczenie  i wyregulowanie ich koryt aby zapobiec 

kolejnym zagrożeniom jakie mogą być spowodowane przez roztopy czy opady deszczu. Prawidłowe 

utrzymanie i konserwacja koryt jest bardzo ważna dla bezpiecznego przepływu wód. Powyższe prace mogą 

zostać przeprowadzone na podstawie porozumienia zawartego pomiędzy Gminą Nowa Ruda a 

Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody Polskie, reprezentowanym przez Zarząd Zlewni w Nysie.  

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, przed podpisaniem 

porozumienia niezbędne jest podjęcie przez Radę Miejską w Nowej Rudzie  uchwały w przedmiotowym 

zakresie. Ogólny zakres 3 zadań będzie obejmował: 

a) Usuwanie skutków powodzi oraz usuwanie złomów i wywrotów powstałych w wyniku powodzi 

na potoku Dzik, na odcinku od mostu przy ul. E. Kwiatkowskiego 4 w Nowej Rudzie do ul. 

Radkowskiej  przy nr 19 (łuk potoku Dzik w okolicy Pizzerii Ewelina), którego właścicielem jest 

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie 

b) Usuwanie skutków powodzi oraz usuwanie złomów i wywrotów powstałych w wyniku powodzi 

na rzece Włodzica, na odcinku przy skrzyżowaniu ul. Świdnickiej z Górniczą w Nowej Rudzie do 

wodowskazu przy budynku 17 przy ul. Stara Droga 17 w Nowej Rudzie, którego właścicielem jest 

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie 

c) Usuwanie skutków powodzi oraz usuwanie złomów i wywrotów powstałych w wyniku powodzi 

na rzece Włodzica od budynku Nr 17 przy ul. Stara Droga w Nowej Rudzie, w górę rzeki w 

granicach administracyjnych miasta Nowa Ruda,  którego właścicielem jest Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie 

Szacunkowa wartość zamówienia, będącego przedmiotem projektu to 151,234,00 zł (słownie złotych: sto 

pięćdziesiąt jeden tysięcy dwieście trzydzieści cztery) 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, ale odnośnie wypowiedzi nasunęło się jeszcze jedno pytanie. Pan 

Burmistrz wskazał, że porozumienie będzie obejmowało 3 zadania, które zostaną sfinansowane ze środków 

powodziowych czy z rezerwy, które trafiły do budżetu miasta. Pytanie brzmi: Czy Panu Burmistrzowi 

wiadomo coś na temat planów Państwowego Gospodarstwo Wodnego Wody Polskie reprezentowanego 

przez zarząd Zlewni w Nysie na temat inwestycji na terenie miasta Nowej Rudy.  Na myśli ma odbudowę 

murów oporowych, które są w takim, a nie innym stanie, a w niektórych miejscach grożą zawaleniem.  

  
Pan Tomasz Kiliński – nie ma takiej wiedzy w jaki sposób i w jakim czasie będą realizowane zadania 

związane z odbudową infrastruktury cieków wodnych. Podjęto próby i nadal będą podejmowane do Wód 
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Polskich z prośbą o przedstawienie informacji na ten temat. Niejednokrotnie zadawane były takie pytania 

jak choćby na Konferencji u Pana Wojewody Dolnośląskiego z przedstawicielami z Wód Polskich jak 

będzie wyglądała realizacja zadań nie tylko tych remontowych i ewentualnie przyszłych inwestycyjnych. 

Nie odpowie na to pytanie na ten moment. Poza porozumieniami Wody Polskie realizują na zlecenie prace 

na potoku Woliborka.  

 

Radny Piotr Wróbel – jaki jest zakres tych prac? 

 

Pan Tomasz Kiliński – usuwanie krzewów, drzew itp. na długości całej Woliborki na terenie całego miasta.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody 

Polskie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 74/VIII/2024 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z Państwowym Gospodarstwem Wodnym 

Wody Polskie 

 

7. Interpelacje radnych. 

  

Radny Jarosław Ubik – zwraca się z uprzejmą prośbą o rozważenie przywrócenia kwoty 50 tysięcy złotych 

na jedno zadanie do budżetu obywatelskiego na kolejne lata. Budżet obywatelski stanowi istotny instrument 

partycypacji społecznej, umożliwiający mieszkańcom bezpośredni wpływ na rozwój naszej lokalnej 

społeczności. Wprowadzenie ograniczeń finansowych w poprzedniej edycji znacząco ograniczyło liczbę 

osób zainteresowanych danym projektem, a co za tym poszło, osłabiło zaangażowanie mieszkańców w 

życie publiczne. Wysokość 50 tysięcy złotych w budżecie obywatelskim to minimalny próg, który pozwala 

na realizację mniejszych, ale niezwykle istotnych inicjatyw społecznych, kulturalnych i infrastrukturalnych. 

Projekty realizowane z takich środków często odpowiadają na najbardziej palące potrzeby mieszkańców, 

przyczyniając się do poprawy jakości życia w naszej społeczności. Zwracam uwagę, że w poprzednich 

edycjach budżetu obywatelskiego, w którym do dyspozycji była kwota 50 tysięcy mieszkańcy wykazywali 

ogromne zainteresowanie udziałem w procesie zgłaszania i wyboru projektów, co świadczy o ich potrzebie 

współdecydowania o losach naszego miasta. Przywrócenie wspomnianej kwoty zapewni ciągłość i 

stabilność tego procesu przy szybko rosnących cenach rynkowych i usług , a także pozwoli na dalsze 

budowanie zaufania między mieszkańcami a władzami lokalnymi. W związku z powyższym uprzejmie 

proszę o uwzględnienie tej interpelacji podczas najbliższych obrad dotyczących planowania budżetu na rok 

2026 oraz poinformowanie  o podjętych w tej sprawie działaniach. 
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Radna Sylwia Dajczer – Gałczyńska - wnosi o możliwość zamontowania ograniczników prędkości na ul. 

Młyńskiej.  

 

8. Zapytania radnych. 

 

Radni nie wnieśli żadnych zapytań.  

  

9. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – dostaliśmy informację w sprawie śmiertelnych zatruć w Polsce. W 

ostatnim czasie doszło do śmiertelnych przypadków zatrucia środami ochrony roślin zawierającymi w 

składzie substancje czynne takie jak fosforek glinu i fosforek magnezu, na terenie województw: 

wielkopolskiego, warmińsko – mazurskiego, lubelskiego i mazowieckiego. Biorąc pod uwagę zagrożenie 

dla zdrowia i życia ludzi, zwierząt i środowiska, jakie mogą stwarzać środki ochrony roślin zawierające w 

swoim składzie substancje czynne fosforek glinu i fosforek magnezu oraz tragiczne wydarzenia do jakich 

doszło na skutek nieuprawnionego zastosowania tych preparatów, uprzejmie prosi o wsparcie w 

przeciwdziałaniu powyższym zagrożeniom i rozpowszechnianie tej informacji oraz aby osoby będące w 

posiadaniu takiego preparatu, a nie posiadające stosownych uprawnień do jego stosowania, niezwłocznie 

oddały go do punktów zbiórki odpadów niebezpiecznych celem utylizacji. Druga sprawa to czy sesja 

związana z budżetem może być zwołana na 30 grudnia? 

 

Pan Tomasz Kiliński – myśli że tak, bo tradycyjnie to będzie dzień przed końcem roku tak, aby skarbnik 

mógł jeszcze wykonać ostatnie operacje związane z płatnościami. Inną kwestią jest to, że może będzie taka 

potrzeba zwołać sesje nadzwyczajną.  

 

Radny Jarosław Ubik – na hałdzie trwają prace ciężkim sprzętem czy to jest większa rekultywacja czy prace 

chwilowe? 

 

Pan Tomasz Kiliński – są to prace awaryjne prowadzone przez Spółkę Restrukturyzacji Kopalń związane  z 

ciągłym występowaniem ognisk pożarowych na terenie hałdy. Przypomina, że od dwóch lat trwają prace 

związane z przygotowaniem kompleksowego projektu wygaszenia i rekultywacji hałdy na polu Słupiec. Te 

prace powinny zostać zakończone do końca stycznia 2025.   

  

10. Zakończenie obrad. 

  
Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad 8 sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie Przewodniczący 

Rady Andrzej Behan zamknął jej posiedzenie. 

 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załączniki do protokołu. 

Na tym protokół zakończono. 

  

 

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz 

 


